
  

Setkání NNO z obce s rozšířenou působností

Místo konání:    v budově MěÚ Moravské Budějovice, velká zasedací místnost

Datum:              26. 1. 2011 od 15:00

Zápis provádí: Marta Vencovská

Program:
1. Představení účastníků a jejich činnosti
2. Představení činnosti kraje a ORP pro NNO:

a. Nové publikace kraje: Udržitelný rozvoj v NNO, Příklady dobré 
praxe

b. Novela občanského zákoníku a její dopad na NNO
c. Plánované akce ve Vysočině 21
d. Dostupné finanční prostředky pro NNO ve Fondu Vysočiny

3. Diskuse nad problémy místních NNO
a. nejpalčivější problémy místních NNO
b. očekávaná pomoc při řešení problémů od kraje a obce

1. Představení účastníků a jejich činnosti
(viz prezenční listina)

2. Z činnosti kraje a ORP
UR v NNO obsahuje informace o současném stavu NNO v kraji, informace o způsobech založení 
NNO a možnosti, jak se zapojit do rozhodování.
Příklady dobré praxe obsahují přehled projektů, jejichž nositeli jsou mj. i NNO. V popisu projektu 
je uveden popis projektu s výstupy, zdroje na pokrytí nákladů a kontakt na osobu a organizaci, 
která projekt realizovala.
Občanský zákoník bude nově upravovat všechny typy NNO (sdružení, o.p.s. i nadace) vyjma 
církevních právnických osob. Platnost zákoníku je připravována od roku 2013. NNO budou mít 3 
roky na zapracování změn.
V rámci Vysočiny 21, připravujeme nebo je vyhlášeno: Skutek roku 2010 (nově rozšířeno o 
kategorii projektů, které postupují do přeshraničního kola, kde se budou porovnávat s projekty 
Rakouska), Čistá Vysočina (letos bude v první polovině dubna, aby se stihlo uklidit ještě před 
Velikonocemi), Veletrh produktů typických pro kraj Vysočina se bude konat v květnu na 
Horáckém stadionu v Jihlavě.
Markéta Fous představila dotační programy Fondu Vysočiny, které byly v letošním roce vyhlášené 
a kde jsou NNO mezi příjemci podpory
Na MěÚ v Moravských Budějovicích bude i nadále kontaktní osobou pro NNO paní Stejskalová.
3. Diskuse
Návrh místostarosty, aby se dotační systém převedl na obce s určením výše podle počtu obyvatel. –
Odpověď: ne všechny dotační tituly může obec rozdělovat (má to odborného garanta) některé 
potřeby je nutné řešit pouze na úrovni ČR.
SK a SDH – na práci s dětmi a mládeží jde málo prostředků. Z prostředků státu a Sazky již téměř 
neplynou. I kraj v tomto snižuje podporu. – Odpověď: Program podpory jednorázových akcí nebyl 
vyhlášen již v minulém roce díky krizi. Program volný čas už není součástí GP Fondu Vysočiny, 
ale Oddělení mládeže a sportu jej vyhlašuje jako samostatná Pravidla rady kraje pro podporu 
volnočasových aktivit dětí a mládeže na konci roku. Lze počítat s tím, že pro podporu v příštím 



roce bude opět vyhlášen koncem tohoto roku.
Vysoká míra kofinancování u žádostí NNO.- Odpověď: žádostí chodí velmi mnoho a to je 
důvodem snižování poměru (je tak podpořeno více projektů žadatelů, i když za cenu nižší míry 
podpory). Prostředky pro podporu žádostí je potřeba hledat i jinde (cca 30% může zajistit kraj, 
zbytek by měla NNO hledat v podpoře obce, soukromých podnikatelů a individuálních dárců; část 
prostředků může získat od členů). Pokud by se mezi NNO našel společný zájem, pak čím více 
NNO jej podpoří, tím většího úspěchu může dosáhnout. K tomu by bylo vhodné, aby se 
postupovalo ve spolupráci s KOUS Vysočina, které již nyní NNO na úrovni kraje zastupuje.

NNO se dohodly, že se budou nadále scházet. Pro další setkání budou vyzváni městem.
Navrhovaný termín příštího setkání je květen, případně červen 2011.

Zpracovala: Marta Vencovská




